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Aihe: eriävä mielipide 

eriävä mielipide §71 

Kuntalaisten osallistaminen päätöksentekoon ja päätösten valmisteluun on keskeinen teema voimassa 
olevan kuntastrategian mukaan.  
Osallisuuden kautta tuetaan kuntalaisten omaehtoista toimintaa oman asuinalueen sekä koko kunnan 
elinvoimaisuuden säilyttämiseksi ja lisäämiseksi. Aktiiviset kuntalaiset ovat kunnan elinehto.  
Koulu‐ ja monitoimikeskus hankkeessa on kuntalaisia osallistettu monin eri tavoin. Viimeisimpänä on 
pyydetty kuntalaisten kannanottoja ja mielipiteitä mm. Ota kantaa.fi palvelun kautta sekä pyydetty 
toimittamaan kirjallisia lausuntoja. Kuntalaisten mielipiteellä tulee olla vaikutus, siihen millaisia päätöksiä 
käsiteltävässä koulu‐ ja monitoimikeskus hankkeessa tehdään. Nyt saatujen lausuntojen, mielipiteiden, 
muistutusten sekä kannanottojen perusteella kuntalaiset kannattavat vahvasti kyläkoulujen säilyttämistä ja 
edelleen kehittämistä. Kylien elinvoimaisuus koostuu useista eri tekijöistä ja näistä kylällä toimiva koulu on 
merkittävä tekijä kyläläisten yhteenkuuluvuuden tunnetta ja elinvoiman lähdettä. Kyläkoulut nähdään 
mahdollisuutena.  
Itä‐Janakkalan koulu nousi selvästi kannatettavana vaihtoehtona korvaamaan Heinäjoen ja Tanttalan koulut, 
vaikka ensisijaisena vaihtoehtona kylillä pidettiin oman koulun säilyttämistä. Itä‐Janakkalan koulun 
rakentamisesta aiheutuvat kulut ovat kohtuulliset eivätkä ne vaikuta koko koulu‐ ja monitoimikeskusten 
kokonaisuuteen merkittävällä tavalla. Myös opetussuunnitelman sekä koko kunnan elinvoimaisuuden 
näkökulmasta Itä‐  Koulu on perusteltu vaihtoehto. 

Vähikkälän koulun kohdalla tulee noudattaa 3.9.2018 tehtyä kunnanhallituksen päätöstä § 184 viipymättä. 
Myös kuntalaisten antamissa kannanotoissa nousi vahvasti esille vähikkäläläisten oppilaiden siirtyminen 
Lopen Launosten kouluun mikäli Vähikkälän koulu lakkautuu. Tämän kustannusvaikutukset Janakkalan 
kunnan talouteen tulee huomioida. 

Haukankallion koulua koskevista  kannanotoista nousi esille se, että luokat 0.‐ 9. tulisi säilyttää nykyisellään, 
toisin kuin sivistyslautakunnan kokouksessa 22.8.2018 § 56 on päätetty. Myös Kiipulan ja  Haukankallion 
koulujen yhteistyötä tulisi lisätä ja vahvistaa.  

Tarinmaan ja Viralan koulujen koulupiirirajoista ja yhteistyömahdollisuuksista tulisi käydä laajempaa 
keskustelua. 

Lapsivaikutusarvio on noussut kannanotoissa puutteelliseksi. Kyseisen arvioinnin toteutustapaa tulisi 
tarkastella uudelleen. 

Koulumatkojen kehittäminen tulee aloittaa samalla kuin koulukeskusten hankesuunnittelu alkaa. 
Koulumatkoja tulee kehittää sivistysjohtajan 7.6.2017 Leppäkosken kouluillassa mainitsema 2 h reunaehdon 
mukaisesti osana koko kunnan Älykästä liiikkumista. 

Anssi Lepistö 
Jyrki Nummenpää 
Suvi Pesonen 
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